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Protokół Nr XXXV/2017 
z nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 30 października 2017 r. 
 

XXXV sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1200  Przewodniczący 
Rady Powiatu Andrzej Butra. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 
naczelników wydziałów i kierowników jednostek, a  następnie stwierdził, że w dniu 
dzisiejszym  podejmowane  uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych jest radnych 17 
radnych. 

Do punktu 2 porządku obrad 
 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił porządek dzisiejszych obrad, który przedstawia 
się następująco:  
 
Porządek obrad: 
 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.Zatwierdzenie porządku obrad.  
3.Podjęcie uchwał: 
a/zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2017, 
b/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
c/zmieniającej Uchwałę w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2017 rok. 
4.Wolne wnioski.  
5.Zamknięcie obrad. 
 
Radni nie wnieśli zapytań do porządku i jednogłośnie zatwierdzili powyższy  porządek obrad.  

 
Do punktu 3a  porządku obrad 

 
Głos zabrał  pan Starosta, który wyjaśnił, że wniosek zarządu o zwołanie sesji nadzwyczajnej 
wiąże się głównie ze zmianami w budżecie i ze zmianami w środkach PFRON, pan Starosta 
dodał, że skala zmian nie jest na tyle duża, aby trzeba było obradować na komisjach, dlatego 
tez zarząd wystąpił z wnioskiem do pana Przewodniczącego o zwołanie sesji nadzwyczajnej. 
Pan Starosta wyjaśnił, że na następną sesję, zwołaną normalnym trybem, zostanie 
przygotowany pakiet uchwał, których podjęcie umożliwi bieżące funkcjonowanie do końca 
roku budżetowego, w tym wypłatę wynagrodzeń w listopadzie. Pan Starosta dodał, że w 
terminie  do dwóch tygodni pan Przewodniczący zwoła sesję zwyczajną. Pan Starosta dodał, 
ze te kłopoty to cena jaką płacimy za zabezpieczenie pracy dla wielu osób, do końca roku 
trzeba  sobie radzić, natomiast w roku przyszłym, powiat otrzyma subwencje za ten czas, co 
jednak nie oznacza, że nagle w budżecie będzie dużo pieniędzy.  Pan Starosta stwierdził, że 
jakiekolwiek braki związane ze zrównoważeniem dochodów i wydatków mogą skutkować w 
przyszłym roku negatywną opinią z wykonania budżetu, dlatego tez trzeba działać teraz.  
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2017 rok. W powyższym projekcie 
wprowadza się zmiany w planie dochodów budżetu powiatu, powodujące zwiększenie 
planowanych dochodów o kwotę 564.480,53 zł, w tym: zwiększenie dochodów bieżących w 
kwocie 582.572,92 zł; zmniejszenie dochodów majątkowych w kwocie 18.092,39 zł . Kolejno 
wprowadza się zmiany w planie wydatków budżetu powiatu, powodujące zwiększenie 
planowanych wydatków o kwotę 564.480,53 zł, w tym: zwiększenie wydatków bieżących w 
kwocie 582.572,92 zł; zmniejszenie wydatków majątkowych w kwocie 18.092,39 zł. Zmiany 
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dokonane w planie dochodów spowodują ich zwiększenie w budżecie na 2017 rok o kwotę 
564.480,53 zł. Ponadto 74.200,00 zł – zwiększenie dochodów bieżących z tytułu zwrotu 
kosztów poniesionych w roku poprzednim z tytułu realizacji projektu „Realizacja strategii 
niskoemisyjnych na obszarze Subregionu Północnego Województwa Opolskiego projekt RPO 
WO 2014-2020”,  498.742,00 zł – zwiększenie dochodów na wniosek Dyrektora Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1oraz Wojewódzkiego Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia 
Zawodowego w Kluczborku. Ponadto  utworzono nowe zadanie inwestycyjne pn. „Zakup 
patelni elektrycznej, nierdzewnej”. Zmniejszono zadania inwestycyjne pn. „Zakup szafy 
mroźniczej” oraz” Przebudowa drogi powiatowej nr 2291O ul. Dworcowa w Wołczynie na 
odcinku o długości 0,554 km (0+005 – 0+559)”. Radni nie wnieśli zapytań do powyższego 
projektu i jednogłośnie podjęli uchwalę Nr XXXV/224/2017 w powyższej sprawie.  

 
Do punktu 3b porządku obrad 

 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej.  
W powyższym projekcie zmiany dokonane zostały  w celu zapewnienie zgodności budżetu 
powiatu z wieloletnią prognoza finansową. Zwiększono dochody bieżące o kwotę 587.372.92, 
zmniejszono dochody majątkowe o kwotę 18.092.39 zł.  zwiększono wydatki bieżące o kwotę 
587.372.92 zł., zmniejszono wydatki majątkowe o kwotę 18.092.39 zł. Ponadto zmniejszono 
wydatki inwestycyjne na zadaniu pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2291O ul. Dworcowa 
w Wołczynie na odcinku o długości 0,554 km (0+005-0+559). 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu i jednogłośnie podjęli Uchwałę  
Nr XXXV/225/2017 w powyższej sprawie.  
 

Do punktu 3c porządku obrad 
 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie 
określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2017 rok. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku mając 
na uwadze wzrastające potrzeby osób niepełnosprawnych, proponuje wprowadzenie zmian  
w podziale środków finansowych w obrębie art. 35 a ustawy, w którym wyszczególnione są 
zadania powiatu dotyczące rehabilitacji społecznej osób niepełnosprawnych, polegających na 
zmniejszeniu kwoty określonej w załączniku do Uchwały dotyczącej dofinansowania do 
turnusów rehabilitacyjnych, sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych oraz 
likwidacji barier funkcjonalnych, a także zwiększeniu dofinansowania do zaopatrzenia  
w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznane osobom niepełnosprawnym na 
podstawie odrębnych przepisów. Dzięki powstałym oszczędnościom w zakresie rehabilitacji 
zawodowej a także w zakresie rehabilitacji społecznej wynikającym z rezygnacji  
z przyznanego dofinansowania w łącznej kwocie 27 489,26 zł, (rehabilitacja zawodowa – 
3 789,27 zł; turnusy rehabilitacyjne – 642,00 zł; sport, kultura, rekreacja i turystyka – 0,94 zł; 
likwidacja barier funkcjonalnych – 23 057,05 zł ) możliwe będzie  zwiększenie środków na  
udzielenie dofinansowań z przeznaczeniem na zaopatrzenie w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Zgodnie z Ustawą z dnia 27 sierpnia 1997 r.  
o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych  Rada 
Powiatu w formie uchwały określa zadania, na które przeznacza środki przekazane przez 
PFRON. W związku z powyższym Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie proponuje 
wskazany w załączniku podział środków jako najbardziej celowy i uzasadniony  
ze względu na społeczne potrzeby osób niepełnosprawnych. Powyższe zmiany są zgodne  
z planem finansowym środków z PFRON przekazanych do dyspozycji Powiatu 
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Kluczborskiego na 2017 rok. Radni nie wnieśli pytań do projektu uchwały i jednogłośnie 
podjęli uchwałę Nr XXXV/226/2017 w powyższej sprawie.  
 

Do punktu 4 porządku obrad 
 
Radna Irena Kielar zapytała, czy prawda jest, że wszystkie rachunki jeżeli chodzi o oświatę 
będą płatne dopiero w styczniu, oraz czy takie polecenie zostało wydane dyrektorom 
placówek oświatowych. Pan Starosta odpowiedział, że tak. Pan Starosta poinformował,  
że  wszyscy dyrektorzy zostali poinformowani pisemnie, że mają się wstrzymać z wydatkami 
związanymi z bieżącym utrzymaniem jednostek. Pan Starosta dodał, że są takie płatności, 
które trzeba uregulować, ponadto nie wszyscy dostawcy chcą się na  przełożenie terminu 
płatności zgodzić. Pan Starosta stwierdził, że w styczniu dostaniemy większa subwencję, 
dzięki  przedsięwzięciu  sprowadzenia  młodzieży do szkół powiatowych  z Ukrainy  
i z Białorusi, subwencja będzie o 3 mln. większa. Gdyby nie to mielibyśmy bardzo poważne 
kłopoty, a zabieg ten pozwala nie zwalniać ludzi. Pan Starosta stwierdził, że wobec tych 
dostawców, którzy nie zgodzą się na przesunięcie terminu płatności, zarząd będzie chciał za 
zgoda Rady, skorzystać z instytucji subrogacji, i w ten sposób z jak najlepszym wynikiem 
zrównoważyć budżet. 
Radna Celina Zając zapytała, czy jest szansa na zatrudnienie dla wychowawców w internacie 
WODiDZ, którzy w chwili obecnej zatrudnieni są na robotach publicznych. Pan Starosta 
odpowiedział, że tak, stan zatrudnienia tych osób wynika z arkuszy organizacji pracy, te 
osoby są potrzebne, do pół roku można im przedłużać umowy o roboty publiczne, potem 
starosta musi je zatrudnić. Pan Starosta dodał, że jeżeli stanowisko jest uruchomione z robót 
publicznych to można kwotę  1850 zł zrefundować z Powiatowego urzędu Pracy, jednak tylko 
przez pół roku.    
Radna Ireny Kielar poinformowała, że wzięła udział w wydarzeniu organizowanym przez 
Stowarzyszenie przyjaciół osób niepełnosprawnych, gdzie miał miejsce występ taneczny 
młodzieży z Ukrainy i Białorusi, która uczy się w naszych szkołach i był to bardzo piękny 
występ uzdolnionej młodzieży.   
Pan Starosta poinformował, że prawdopodobnie na 13 listopada zostanie zwołana sesja,  
w związku z koniecznością podjęcia ustaw finansowych.  
 

Do punktu 5 porządku obrad 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
zebranym za udział w obradach i o godz. 12.50 zamknął XXXV nadzwyczajną sesję Rady 
Powiatu w Kluczborku.  
  
Na tym protokół zakończono.  
 
 
 

Przewodniczący Rady Powiatu  
w Kluczborku 
Andrzej Butra 

 
 

Protokołowała 
 
Katarzyna Hołdys 

 


